
NYÍRMADA  NAGYKÖZSÉG  KÖZÉLETI  LAPJA       XII.  ÉVFOLYAM  2.  SZÁM      2009.  MÁRCIUS – ÁPRILIS      ..NYÍRMADA  VÁROS  KÖZÉLETI  LAPJA    •  XXIII.  ÉVFOLYAM 2.  SZÁM  •  2020.  MÁJUS - JÚNIUS

Elbúcsúztak a nyolcadikosok

8. a. osztály
Osztályfőnök: 

Pócsiné Simon Szilvia

Aranyos Etelka Veronika, Balogh Nikoletta,
Balogh Brendon, Balogh Klaudia, Barkasz Erik, 
Csörsz Szimonetta Amanda, Deák Dalma, Erdei 

Ignác Levente, Gyetkó Petra, Horváth Maja, 
Horváth Ramóna, Jakab Zita, Jónás Dóra, Jóni 
Dávid, Kézi Kristóf, Kuczmog Krisztofer, Lakatos 

Etelka Vanessza, Magyar Petra, Rózsa Tibor, 
Selyem Anita Jázmin, Smajda Alexandra, 

Zámbó Zoltán György

8. b. osztály
Osztályfőnök: 

Kiss Erika

Algács Béla, Balogh Nóra, Balogh Nóra Júlia, 
Boda Bianka, Cirják Ramóna, Erdei Mercédesz, 

Félegyházi Fanni, Fodor Ákos Csaba, Jakab 
Zoltán, Rózsa Fanni, Samu Andrea, Sápi 

Zsombor, Selyem Evelin Ivett, Selyem Nikolett, 
Selyem Richárd, Varga István Zoltán, Volohin 

Miklós, Zámbó Alex

8. c. osztály
Osztályfőnök: 

Tóthné Csonka Anikó

Algács Gábor, Balogh Ilona, Balogh Mónika, 
Czifra Tamara, Dobos Bernadett, Durfos Noémi, 
Fehér László, Horváth István, Horváth Jázmin, 
Horváth József Levente, Horváth Valéria, Jakab 
Brigitta, Kovács Ákos, Lőrincz Enikő, Lőrincz 

Krisztián, Lőrincz Renáta, Lőrincz Tifani, Nagy 
Dezső, Rádi Bence, Szabó Máté, Tóthfalusi Balázs, 

Vajda László, Varga Vanessza, Zámbó Győző
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Horváth Imre, az RNÖ elnöke Hírek rövidenHírek rövidenHírek röviden Anyák napját nem feledve

„Istenke ,  vedd térdedre az 
édesanyámat,
ringasd szelíden, mert nagyon 
elfáradt,
ki adtál életet, adj neki most 
álmot,
mert ő mindig hitt és sose 
kételkedett,
szájára suttogva vette a nevedet.”

(Csukás István)

Gyermeknapi köszöntő 

„A nemzetközi gyermeknap 
a lka lmából  sok s z e r e t e t t e l 
köszöntelek benneteket. Kívánom, 
hogy boldog, vidám, egészséges 
gyermekéveitek legyenek! A város-
napon – reméljük – pótolni 
tudjuk a meglepetést.”
Az önkormányzat nevében 
Kálmán Béla polgármester 
üdvözölte ezekkel a szavakkal 
a madai gyerekeket.

Éljen minden pedagógus!

Bár az ismert okok miatt kissé 
megkésve, szeretetünk és 
tiszteletünk jeléül nyújtjuk át 
jelképesen Váci Mihály alábbi 
sorait:
„Osztani magad, hogy így 
sokasodjál,
K i c s i k h e z  h a j o l n i ,  h o g y 
magasodjál,
Hallgatni Őket, hogy tudd a 
világot,
Róluk beszélni, ha szólsz a 
világhoz.”

A koronavírus elleni védekezés első napjaiban, március 8-án még ülésezett a 
képviselő-testület, hogy aztán hosszú, kényszerű szünetet tartson.
Kálmán Béla polgármester a két ülés között történt eseményekről szólva szóbeli 
kiegészítésében elmondta, milyen intézkedéseket kellett meghozni a koronavírus 
járvány miatt kialakult helyzetben.
Ezen a délutánon rendeletet alkottak az intézményi nyersanyagnormáról és a 
térítési díjakról. Utóbbiak összegét ezúttal nem havi, hanem naponta fizetendő 
díjban kellett meghatározni. Eszerint az idősek klubjában a nappali ellátás ingyenes, 
amennyiben az érintett csak a nappali szolgáltatást veszi igénybe. Ha a szociális 
étkeztetést is kéri, térítési díj fizetésére kötelezett. 
Az idősek otthonának intézményi térítési díja idén április elsejétől napi 2625 forint. 
A bentlakásos ellátásnál – ha az étkeztetést nem veszi igénybe – összesen napi 935 
forintot vonnak le a napi térítési díjból. A szociális étkeztetés intézményi díja 600 
forint.
Módosította a testület a települési folyékony hulladék (háztartási szennyvíz) 
kezelésével kapcsolatos közszolgáltatásról és annak kötelező igénybevételéről szóló 
rendeletet. A lényeg: a jövőben a szolgáltatást a Nyír Flop Kft. helyett a Tiszamenti 
Regionális Vízművek Zrt. végzi. Az erről szóló közszolgáltatási szerződést tíz évre a 
felek elfogadták.
Megtárgyalták és elfogadták a képviselők a Biztos Kezdet Mocorgó Gyerekház 
Szakmai Programját, amit Buza Andrea, a ház vezetője készített általános elismerést 
aratva. A javításokat a törvényi szabályozás változása indokolta.
Döntött a testület a fogorvosi körzet módosításáról, ennek értelmében az eddigi egy 
helyett másfél körzetté alakul.

Testületi ülés a járvány árnyékában

A koronavírus járvány számtalan új, szokatlan feladat elé állította 
önkormányzatunkat, intézményeinket is. Az ilyen helyzetekben érthető 
módon fokozottan jelenik meg a gyors, pontos tájékoztatás igénye. Ennek a 
Madai Hírek sajnos nem tudott megfelelni, lévén hogy kéthavonta jelenünk 
meg, a sokféle korlátozás pedig lehetetlenné tette a lapkészítés megszokott 
módját. Ez az oka annak, hogy az április második felében esedékes újságot 
nem vehették kézhez.
Városunk honlapján a kezdetektől fogva nyomon követhető volt, hogyan 
sorjáztak egymás után a lakosság tájékoztatását célzó közlemények, plakátok, 
szórólapok, a járvány terjedésének megakadályozása érdekében hozott 
döntések, ajánlások, hasznos tudnivalók.
Kálmán Béla polgármester már március 18-án csaknem tíz perces 
videoüzenetben tájékoztatta Nyírmada lakóit a kialakult helyzetről, az 
érvényes rendszabályokról. Megtette ezt március 27-én (12 percben), április 
16-án (közel 5 percben) és május 4-én (mintegy 6 percben). 
Önkormányzatunk honlapjára felkerültek a járási, illetve a kormányhivatal, 
a TRV Zrt.,a Volánbusz, a MÁV, a kéményseprő szolgáltató közleményei. 
Tájékoztatót olvashattak az idősek nappali ellátásáról, a szociális 
étkeztetésről, a látogatási tilalomról, a polgármesteri hivatal nyitva tartásáról 
és ügyfélfogadási rendjéről, a piac működéséről, a művelődési ház és 
könyvtár kényszerű bezárásáról, a lakásfenntartási támogatásról, az üzletek, 
az orvosi rendelők, a gyógyszertár felkeresésének szabályairól.
 Rendkívüli közleménnyel jelentkezett az iskola az életbe léptetett tantermen 
kívüli digitális munkarendről, időben értesülhettek a Mocorgó Gyermekház 
polgármester által elrendelt bezárásáról, az óvodában kiadott rendkívüli 
szünetről, majd a beiratkozás rendjéről. Tájékoztatták a betartandó 
szabályokról a szülőket, a nagyszülőket, az időseket, a kismamákat, a 
külföldről hazatérőket.
A veszélyhelyzet enyhültével folyamatosan jelentek meg az újra nyitásról, az 
élet lassú, óvatos, fokozatos normalizálódásáról szóló közlemények.

Járvány idején...
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Az idei esztendő három tavaszi hónapja 
minden bizonnyal beleégett mindannyiunk 
emlékezetébe (reméljük, jogosan fogal-
mazhatunk múlt időben). Soha nem látott jár-
vánnyal kellett szembe néznünk, önkormány-
zatunknak egy sor olyan intézkedést kellett 
meghoznia, amely városunk lakóinak 
megvédése érdekében elkerülhetetlen volt. 
Ezekről kérdeztük településünk polgár-
mesterét.

- Volt-e Madán koronavírus fertőzött?
- Szerencsére nem, jóllehet néhányan – például 
kamionosok – önkéntes, illetve hatóságilag elrendelt 
házi karanténba vonultak. A vizsgálatok mind-
annyiuknál negatívnak bizonyultak.

- A lakosság mennyire volt szabálykövető, 
fegyelmezett?
- Azt tapasztaltam, hogy az első heteket inkább az 
ismeretlentől való félelem jellemezte, s ezt a média is 
felerősítette. Később ez oldódott, s ezt az is segítette, 
hogy mind az interneten, mind hangosbemondó 
segítségével folyamatosan tájékoztattuk a lakosságot a 
tudnivalókról, a tennivalókról, kértük őket a 
rendszabályok betartására. 
Ennek nyomán megtanulták kezelni a helyzetet, a 
többség fegyelmezetten viselkedett, mellőzték a 
csoportosulást, igazodtak a vásárlás időbeli 
korlátozásaihoz, viselték a maszkot, fertőtlenítettek. 
Abban, hogy a szabályszegők a vártnál kevesebben 
voltak, sok segítséget kaptunk a rendőröktől, a 
polgárőröktől.

- Hogyan születtek a döntések testületi ülés 
híján?
- A rendkívüli helyzet plusz jogosítványt adott a 
polgármestereknek, de egyetlen olyan döntést nem 
hoztam, amely lényegesen érintette volna a 
költségvetésünket. Az intézmények bezárása 
szükségszerű volt, szociális természetű ügyekben 
viszont meg kellett hozni a határozatokat, de ezekről 
egyeztettem a Szociális Bizottság elnökével. A 
lakásfenntartási támogatást például külön kérelem 
nélkül mindenkinek meghosszabbítottuk, az egyszeri 
szociális segélyeket is odaítéltük. Egyszóval az élet 
kisebb gázzal ugyan, de működött, s a vészhelyzet 
elmúltával életünk visszaáll a rendes kerékvágásba.

- Tudtak-e  segí teni  a  lakosságnak a 
védekezésben?
- Az első napokban önkénteseket kerestem, 12-13 
varrni tudó asszony jelentkezett, megvettük nekik a 
hozzávalókat (például 2500 méter gumit), s mintegy 
3500 maszkot varrtak meg otthonukban. Ezekből 
kaptak előbb az egészségügyben és a szociális 
ágazatban dolgozók, az üzletekben, a gyógyszer-

tárban, a piacon az eladók, aztán egy másik csatornán 
az idősek. A hivatal előtti postaládába bedobott 
cédulán bárki kérhetett, illetve igény esetén házhoz 
vittük. A hivatali ügyfélfogadáshoz gondoskodtunk 
fertőtlenítő szerről, maszkról, a piacon egy táskából 
vehetett ki, ha szüksége volt rá. Emellett az utcákat 
járva permetezővel is fertőtlenítettünk. Az 504 iskolás, 
a 241 óvodás, valamint az idősek szociális étkeztetését 
is megoldottuk, öt kocsival kéttucatnyian vitték ki az 
ételt. Csak műanyag dobozokra 2,5 milliót 
költöttünk.

- Ha már költségek… Milyen hatással vannak 
a költségvetésre az önkormányzatokat érintő 
elvonások?
- Annyiban reménykeltő a helyzetünk, hogy az idei 
költségvetést eleve egy 30 milliós tartalékkal fogadtuk 
el. Ugyanakkor kétségtelen, hogy sokmilliós többlet 
kiadás jelent meg ezekben a hónapokban. Negatívan 
érint bennünket a súlyadó elvonása, ez mintegy 
mínusz tízmilliót jelent. Az iparűzési adó esetében 30-
35 millió forint kiesésével számolunk, s még nem 
látjuk a végét, hiszen a cégek nem vagy takarékon 
működnek. A hatása tehát áthúzódik jövőre is. 
Összességében mintegy 50-60 millió forintos 
mínusszal számolunk.

- A jövőre nézvést milyen tapasztalatok, 
tanulságok fogalmazhatók meg?
- Az elmúlt három hónap természetesen számos 
következtetés levonására, tanulságok leszűrésére is 
alkalmas volt. Ezek egyike az a felismerés, hogy 
rendkívül fontos a megfelelő időben nyújtott, hiteles, 
pontos tájékoztatás, mégpedig a lehető legtöbb 
csatornán (az internet mellett – tekintettel az idősebb 
korosztályokra – hangosbemondón, szórólapokon, 
plakátokon is). Ez szerepet játszott a végletek – a 
hanyagság, a nemtörődömség, a fegyelmezetlenség, 
illetve a túlreagálás, a páni félelem – elhárításában.

 A másik nagy tanulság az volt, hogy bátran 
számíthatunk, támaszkodhatunk az alulról jövő 
kezdeményezésekre, az önszerveződő közösségekre, a 
civil szervezetek önzetlen közreműködésére. Nélkülük 
nem lehet sikeres a járvány elleni védekezés. 
 Nem kevésbé fontos elem az, hogy a költségvetésünk 
tervezésekor gondoskodni kell a lehetőségekhez mért, 
megfelelő pénzügyi tartalékról, amely mozgósítható 
vészhelyzet esetén, amikor számítani lehet a központi 
elvonásokra. Ez a szempont tovább erősíti azt az eddig 
is érvényesített elvet, hogy elengedhetetlen a szigorú, 
takarékos, megfontolt gazdálkodás. A fentiek egy sor 
további gyakorlati tapasztalattal együtt alkalmassá 
teszik önkormányzatunkat arra, hogy helytálljon a 
nehéz helyzetekben, hogy megvédjük Nyírmada 
lakóit. 
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Hírek röviden ISKOLÁNKBAN TÖRTÉNT

Kedves Szülők! 
Elérkezett a tanév vége, amelyet digi-
tális oktatási rendben fejeztünk be.
Köszönjük azoknak a szülőknek a 
támogatását, akik segítették tanu-
lóink otthoni felkészülését, nem a mi, 
hanem a gyerekük érdekében. 

Nem kértünk a diákoktól túl 
nehéz vagy lehetetlen dolgokat. 
Igyekeztünk alkalmazkodni a tech-
nikai feltételekhez, az előzetes 
ismeretekhez és többféle módon 
tartottuk a kapcsolatot a családokkal. 
Jelentős kihívást jelentett a digitális 
eszközökkel nem rendelkező, illetve 
az azokhoz egyáltalán nem értő 
gyerekek elérése. Ezekhez a csalá-
dokhoz feladatlapokat küldtünk ki, 
melyeket többé-kevésbé megoldottak 
a gyerekek.
Köszönet illet minden olyan tanulót 
és azok szüleit, akik lelkiismeretes, 
kitartó munkával rendszeresen vé-
gezték el nap mint nap a kiadott házi 
feladatot.
Köszönjük minden pedagógus kollé-
gának a helytállást és a megfeszített 
munkát, amelyet mindannyiunk ér-
dekében végeztek! Nem adták fel, 
mindennap fáradhatatlanul tették a 
dolgukat, mert legbelül tudták, a 
gondoskodás végül sosem hiábavaló!
Mi hittünk bennük, bíztunk 
Önökben !  Együt t ,  közö s en 
sikeresen zártuk a tanévet! 

Kukuts Csilla
intézményvezető

Március 7-én, a veszélyhelyzet kihirdetése előtt rendeztük iskolánkban 
a II. Patay-bált. 

Jó hangulatú, hajnalig tartó rendezvényünket az iskolánk tanulóinak, 
szülői munkaközösségének és nevelőtestületének műsora vezette be. 
Vendégként köszönthettük Kovács Sándor országgyűlési képviselőt  és 
városunk polgármesterét, Kálmán Bélát. 
Köszönjük mindenkinek, aki elfogadta a meghívásunkat, támogatta 
intézményünket. 

„A bölcs ember nem halmozza fel kincseit, hiszen minél többet ad másoknak,
 annál többje lesz neki.“ (Lao-Ce)

II. Patay-bál
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Mocorgás a járvány idejénMocorgás a járvány idejénMocorgás a járvány idején

Napsugaras napokNapsugaras napokNapsugaras napok
Február

Ha február, akkor farsang! Idén sem 
maradtak el a csoportokban a vidám, 
jelmezes felvonulások, farsangi zenés-
táncos műsorok, tréfás vetélkedők. Az 
egyes csoportok maguk döntötték el, 
hívják-e  a szülőket,  az viszont 
mindenképp elmondható, hogy a 
gyerekek minden évben nagyon várják, 
és nagy lelkesedéssel, sok-sok pozitív 
élménnyel élik meg ezt a napot. 
Hagyomány már, hogy farsang idején 
vendégül látjuk óvodánk egykori, már 
nyugdíjba vonult dolgozóit. Idén a 
Pillangó csoport farsangi műsorát 
nézhették meg, majd levessel, farsangi 
fánkkal vendégeltük meg őket. Közben 
persze vége-hossza nem volt az emlékek 
felidézésének, régi fényképek néze-
getésének, s persze a jelen történéseiről is 
mesélhettek.  

Március
Sok-sok tervünk volt az elkövetkezendő 
időszakra is, viszont márciusban – 
kicsik és nagyok egyaránt – olyan 
helyzetbe csöppentünk a koronavírus 
járvány miatt, amire soha senki nem 
gondolt. 
A hónap elején még készültünk a 
nőnapra, majd festettük a zászlókat, 
kokárdát tűztünk a kabátunkra, úgy 
mentünk az emlékműhöz, hogy méltó 
módon, a gyerekek életkorának 
megfelelően mi is megemlékezzünk a 
szabadságharcról. 
A veszélyhelyzet kihirdetése után 

természetesen óvodánk is bezárt, s 
mindenki otthoni munkát végzett: 
ismerkedtünk az éppen előző héten 
kézhez kapott laptoppal, projekteket, 
ütemterveket készítettünk, tartottuk a 
kapcsolatot a szülőkkel (facebook zárt 
csoportokban), de akadt, aki bábos 
mese-videókat vett fel, játékgyűjteményt 
készített  vagy  gyönyörű mese-
illusztrációkat festett.  Az egyes 
ünnepekről, jeles napokról szintén 
online emlékeztünk meg: víz világnapja, 
húsvét, föld napja, anyák napja, 
madarak és fák napja stb. A dajkák 
szorgos munkájának eredményeként 
folyamatosan megtörtént az óvoda 
helyiségeinek, játékainak a fertőtlenítése, 
lefestették az udvari játékokat, virágok 
ültetésével még szebbé tették kör-
nyezetünket.
Ez alatt nagy örömünkre elkészült a 
teraszunk, melynek költségeit az 
októberben nagy sikerrel megrendezett 
ovibál bevételéből tudtuk finanszírozni. 
Mindenkinek köszönjük, aki bármilyen 
formában ehhez hozzájárult,  s 
köszönjük Szabó Antalnak és csapatának, 
hogy az igényes, szép kivitelezéssel, 
elképzeléseink szerint valósították meg 
régi álmunkat. A tágas terasz alkalmas 
lesz arra, hogy rossz időben is kivigyük a 
gyerekeket levegőzni, s arra is, hogy ezen 
túl a hagyományos szabadtéri rendez-
vényeinken (roma-nap, gyermeknap, 
ovi-ünnep, ovicsalogató, anyák napja, 
ballagás stb.) színpadként szolgáljon a 
műsorokhoz. 
 

Itt a nyár!
Május  25-étől  – fokozott  elő-
vigyázatossággal – újra jöhettek a 
gyerekek óvodánkba. A szülők maguk 
dönthették el, élnek-e a lehetőséggel, 
mindenképpen nyilatkozniuk kellett. A 
továbbiakban természetesen igazodunk 
az adott helyzethez és igényekhez. 
Igyekszünk a nyári időszak alatt is 
tartalmas időtöltést nyújtani a gye-
rekeknek úgy, hogy közben azért 
megmaradjon egy kis rendszeresség a 
mindennapjaikban.

Mindenkinek kívánunk kellemes, szép 
nyarat, jó egészséget, s kérjük a szülőket, 
vigyázzanak nagyon a gyerekekre!

A koronavírus járvány miatt kialakult 
helyzet teljesen átírta a minden-
napjainkat, március 16-án gyerek-
házunk is bezárt. A zárva tartás alatt 
sem tétlenkedtünk: megtörtént a 
gyerekház takarítása, fertőtlenítése, 
amire mindig nagyon odafigyelünk, 
hiszen több család megfordul nálunk. 
Besegítettünk a Humán Szolgáltató 
Központnak a gyermekétkeztetés 
megszervezésében.
A szülőkkel tartottuk interneten és 
telefonon keresztül tartottuk a 
kapcsolatot. A facebookon létrejött 
egy csoport, így a nyírmadai gyerekek 
minden este mesét hallhattak. Ebben a 
csoportban a gyerekház munkatársa 
többször olvasott mesét, és több 
bábelőadást is bemutattunk mind a 
mocorgós, mind az óvodás, iskolás 
gyerekeknek. A szülők visszajelezték, 
hogy örülnek ennek a lehetőségnek is, 

hiszen ha csak egy pillanatra is, de a 
gyerekházban érzik magukat.

Minden évben köszöntjük az édes-
anyákat, ezért most sem akartuk, hogy 
ez a megemlékezés elmaradjon. Az 
ajándékban a gyerek munkája, 
alkotása mindig benne van. Az idén 
egy piros szívecskét készítettünk, amit 
a gyerekek tenyérlenyomatával 
díszítettünk, az elkészült ajándékokat 
pedig elvittük az anyukáknak, akik 
örömmel, meglepődve és meghatódva 

fogadták azt.
 Gyermeknapra megajándékoztuk a 
gyerekeket egy pöttyös labdával, 
amelyet személyesen adtunk át. Jó 
érzéssel töltött el bennünket, ahogyan 
örültek a meglepetésnek. Június 2-ától 
újra fogadjuk a családokat a szokásos 
rendben, a biztonsági intézkedések 
betartásával. Nehéz volt mindenkinek 
az újrakezdés, de reméljük, szép lassan 
minden visszatér a régi kerékvágásba. 
Nyáron az óvodás testvéreket is 
elhozzák a szülők, ilyenkor inkább a 
szabad játéké a főszerep.
Folyamatosan várjuk a 0-3 éves 
csöppségeket, hiszen több kis-
gyermekes család van városunkban, és 
sajnos sokan nem akarnak élni azzal a 
nagyszerű szolgáltatással, amit 
intézményünk kínál a családoknak. 

Buza Andrea 
gyerekház vezető
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Labdarúgás: győzött a vírus
A meglehetősen hosszúra nyúlt téli szünet (álom) után március 8-
án a 16. fordulóval folytatódott a pontvadászat a megyei II. 
osztályban. 
A NYISE a Szabolcsveresmart csapatát fogadta, s 1-1-es félidő után 
3-2 arányú vereséget szenvedett. Szőke István a meccs után így 
nyilatkozott: „Úgy érzem, hogy ezen a mérkőzésen nem érdemeltünk vereséget. 
Sajnos ilyen játékvezetést még nálunk jobb csapat sem bírt volna el. Ettől függetlenül 
jól játszottunk, gratulálok a csapatomnak.”
Egy héttel később a járvány miatt nézők nélkül, ugyancsak hazai pályán 
lejátszott mérkőzésen a Tuzsér volt a vendég. Ezúttal nem lehetett a 
játékvezetőre fogni a 2-5 arányú vereséget, játékosainktól ezen a napon 
ennyire tellett. A táblázaton ekkor csapatunk a 16. helyen tanyázott. 
Március 16-án a Magyar Labdarúgó Szövetség úgy döntött, azonnali 
hatállyal felfüggeszt minden bajnoki sorozatot. A határozat nemcsak a profi 
bajnokságokat, hanem az alsóbb osztályú bajnoki küzdelmeket is érintette, s 
az MLSZ azt kérte, a járvány idején szüneteltessék az edzéseket is, tegyenek 
meg minden tőlük telhetőt a játékosok egészségének megóvásáért. 
Lapzártakor annyit tudunk, hogy az új bajnokság a tervek szerint augusztus 
22-23-án indulhat.

A Vásárosnaményi Rendőrkapitányság Nyírmadai 
Rendőrőrsének körzeti megbízottjai május 18-án 
intézkedtek egy személygépjárművel közlekedő helyi 
férfival szemben. Ennek során megállapították, hogy a 
gépjárművön lévő hatósági jelzést nem arra a járműre 
adták ki. A körzeti megbízottak a férfit előállították, 
ellene egyedi azonosító jel meghamisítása bűncselekmény 
elkövetése miatt indult nyomozás. 
Egy helyi férfi május 25-én a délutáni órákban úgy vett részt a közúti 
közlekedésben, hogy a vezetés megkezdését megelőzően szeszesitalt 
fogyasztott. A gépjárművezető haladása közben a városban anyagi kárral járó 
balesetet okozott, majd elhagyta a helyszínt. A rendőrök a sofőrt rövid időn 
belül elfogták és a madai rendőrőrsre előállították. 
Nyomozás indult ismeretlen elkövető ellen, aki május 27-ét megelőzően a 
helyi sportpályára bement, és az ott lévő épületbe betört, ahonnan egy pár 
sportcipőt, valamint egy futball labdát vitt el. A rendőrök a nyomozás során 
megállapították, hogy a bűncselekmény elkövetésével egy 17 éves helyi fiatal 
gyanúsítható, akinél az eltulajdonított értékéket megtalálták és lefoglalták. A 
fiatal ellen lopás bűncselekmény elkövetésének megalapozott gyanúja miatt 
indult eljárás.
Június 2-án egy helybéli lakos tett bejelentést a rendőrőrsön, miszerint aznap 
reggelre a lakóházához tartozó melléképületből ellopták a benzinmotoros 
fűkaszáját. A rendőrök a bejelentést követően azonnal megkezdték az 
adatgyűjtést, melynek eredményeként elfogtak egy 16 éves és egy 26 éves 
nyírmadai lakost. A feltételezett elkövetők az eltulajdonított benzinmotoros 
fűkaszát eladták, ám a rendőrök megtalálták és lefoglalták. Ellenük lopás 
bűncselekmény miatt indult nyomozás.
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Gazdálkodók figyelmébe

A koronavírus járvány miatt kialakult veszélyhelyzet 
következtében a klubfoglalkozások az elmúlt hónapokban 
szüneteltek a Fogyatékosok nappali intézményében és a 
Segítő Házban egyaránt. Ebben a helyzetben sem hagytuk 
magukra ellátottainkat, telefonon tartottuk velük a 
kapcsolatot, és szükség esetén személyesen látogattuk meg 
őket otthonukban. Nekik is adott az önkormányzat 
maszkokat, melyeket munkatársaink juttattak el. Az iskolás, 
illetve óvodás gyermekeknek az étkeztetést kiszállítással 
oldották meg az intézmény dolgozói, ebben a külső önkéntes 
segítők is részt vettek.
A fogyatékkal élő embereknek segítettünk a gyógyszerek 
felírásában, kiváltásában, s azok kiszállításában. 

Simon Renáta, terápiás munkatárs

Az elmúlt év őszén már találkozhattak lapunk 
hasábjain Ragány Judittal, a Nyírmadai 
Gazdálkodók, Kertbarátok Közhasznú Egyesület 
tavaly áprilisban megválasztott elnökével. A 
visszavonuló Mudri Barnabás utódja váro-
sunkban született agrármérnök Budapesten, a 
Szent István Egyetemen szerzett diplomát ker-
tészeti feldolgozás, élelmiszeripar szakirányon. 
Mind szakmai felkészültsége, mind gyakorlati 
tapasztalatai alkalmassá teszik arra, hogy kéré-
sünknek eleget téve a jövőben a Madai Hírekben 
megossza olvasóinkkal, a gazdálkodókkal, a 
kertbarátokkal gondolatait, tanácsait.

Tisztelt Gazdálkodók, Kertbarátok!

Ezúton hívom fel a Gazdálkodók figyelmét arra, hogy a 
földhasználó köteles a parlagfű virágbimbójának 
kialakulását megakadályozni, és ezt az állapotot a 
vegetáció végéig folyamatosan fenntartani. A jogszabály 
tavaly változott, a földtulajdonosok kötelezettsége már 
nemcsak július 1-jétől áll fenn, hanem az egész vegetációs 
időszak alatt. Azzal szemben, aki elmulasztja a parlagfű 
elleni védekezés kötelezettségét, növényvédelmi bírságot 
szabnak ki, melynek mértékét a parlagfűvel fertőzött 
terület mérete és a parlagfűvel borítottság mértéke 
határozza meg. A hatósági eljárás során felmerült és a 
közérdekű védekezéssel kapcsolatos költségeket a 
földhasználónak kell megfizetnie.  Belterületi, 
károsítókkal fertőzött terület esetében a hatósági eljárás 
lefolytatására a jegyző jogosult.

Nagy örömömre szolgál megosztani azt a hírt, hogy a 
Nyírmadai Gazdálkodók, Kertbarátok Közhasznú 
Egyesület az idén már nyolcadik alkalommal csatlakozik 
a Sári Kovács Szilvia programigazgató asszony, Karcag 

város alpolgármestere által létrehozott „A  legszebb 
konyhakertek”- Magyarország legszebb konyhakertjei országos 
programhoz. A jelentkezési határidő 2020. július 15-e 
volt. A mezőny nagyon erős, nem lesz könnyű helyzete a 
szemléző bizottságnak. Gyönyörű kertekben jártam, ahol 
az utolsó cm2 is meg van művelve. Az év témája: „A  
biodiverzitás- Sokszínűséget, sokféleséget a kertekbe ! ” Én úgy 
látom, komoly esélyeink vannak az országos programban 
is dobogós helyezéseket megszerezni, az újonnan 
csatlakozók is gyönyörű, esélyes kertekkel indulnak.  
Hajrá, Nyírmada!!! Nagyon sok kertet láttam, a legjobbak 
között vagyunk, el kell hoznunk az országos első díjat, én 
mindenesetre szurkolok és természetesen segítek 
mindenkinek, hogy a legjobbak legyünk a legjobbak 
között.

Sok sikert, erőt, egészséget és kitartást kívánok 
mindenkinek, aki csatlakozott a programhoz,

                              Ragány Judit

 elnök

2020. MÁJUS – JÚNIUS

Március 3-án iskolánk alsósainak Csizmás Kandúr címmel tartottak előadást a művelődési házban, 
amely ezután a veszélyhelyzet miatt bezárt. Ezidő alatt a könyvtárban folyamatosan leltároztak, 
könyveket rendeltek, s telefonos egyeztetés után házhoz szállítva kölcsönöztek is. A kényszerű szünet 
alatt a házban takarítottak, fertőtlenítettek.

KözművelődésKözművelődésKözművelődés
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A Mi Kis Falunk Egyesület február 28-án télűző 
farsangi mulatságot, asszonybált tartott a művelődési 
házban. Az ötletes jelmezekből sem volt hiány a 
babától a busóig, a cowboytól a bohócig. Színre 
lépett Tappancs, az indián fiú, Ásító Felhő, az indián 
lány, Kleopátra és az apáca. A boszorkányok tánccal 
szórakoztatták a közönséget, egy kis jelenetben pedig 
Kató néniék értékelték a modern világot.

Június 4-én, a trianoni békeszerződés aláírásának 
100. évfordulóján megemlékezést tarott városunk 
önkormányzata. A megjelenteket Kálmán Béla 
polgármester köszöntötte, majd dr. Szöllősy Tibor 
mondott beszédet. A Nemzeti Összetartozás Napján 
az egyházak képviselői mondtak imádságot a 
magyarságért.

Az EFOP-1.2.11-16-2017-00024,  Nyírmada, otthon a 
fiataloknak című pályázat keretében az itt élő 
fiatalok szépítették önkéntesként városunkat június 
első napjaiban. A három nap alatt több száz 
d í sznövényt  ü l t e t t ek ,  hozzá járulva  ezze l 
településünk esztétikusabbá tételéhez. Köszönjük!

Március 6-án tartottuk a Városi Nőnapot, amelyen 
Kálmán Béla, városunk polgármestere köszöntötte a 
megjelent hölgyeket, az iskola tanulói verses 
összeállítással készültek, majd a Nelson zenés műsora 
szórakoztatta a vendégeket. Az érintetteknek virággal 
és süteménnyel kedveskedtünk.

Március 12-én tartottuk a városi megemlékezést az 
1848-49-es forradalom és szabadságharc évfordulója 
alkalmából. A vészhelyzet miatt már csak zártkörűen 
ünnepeltünk, az intézmények dolgozói és a civil 
szervezetek tagjai helyezték el a megemlékezés 
koszorúit. 

A Mi Kis Falunk Egyesület kiállítást szervezett „Régi 
idők divatja” címmel, amit a nőnapon láthattak az 
érdeklődők. 


